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1. UVOD 
 

Obavezni kolegij Stručna praksa upisalo je ukupno 6 studenata Preddiplomskog stručnog studija 

Održivi razvoj na Međimurskom veleučilištu u Čakovcu. Od ukupnog broja studenata 1 ih je upisan u 

status redovnog, a 5 u statusu izvanrednog studenta. Svi studenti sudjelovali su i proveli propisanih 

120 sati stručne prakse. Od ukupnog broja studenata, 1 redovni student (Tea Tomečak) polagao je 

„Zaštitu na radu“ koja je bila organizirana od strane Međimurskog veleučilišta u Čakovcu. Uz Teu 

Tomečak, „Zaštitu na radu“ polagala je i studentica Klara Balić (smjer Ekoinženjerstvo) iako će stručnu 

praksu upisati u akademskoj 2022./2023. godini. Ostali studenti koji su odlazili na praksu, a imaju 

status izvanrednog studenta, zaposleni su te imaju položenu „Zaštitu na radu“ kod svojih 

poslodavaca. Od ukupnog broja studenata koji su pohađali stručnu praksu njih 5 je bilo u 

organizacijama koje su usko povezane s djelatnostima održivog razvoja (smjera kojeg studenti 

polaze), dok je 1 student stručnu praksu obavio u jedinici lokalne samouprave (Grad Čakovec) na 

odjelu za prostornu gradnju. 

 

Za potrebe analize i kontrole kvalitete kolegija Stručna praksa provela se anketa s mentorima u 

organizacijama u kojima je provedena stručna praksa. U predmetnoj anketi  se tražilo mišljenje mentora 

o kompetencijama studenata koji su sudjelovali u stručnoj praksi i generalno o sumarnim pokazateljima 

vezanim uz provođenje prakse. 

Tablica 1.: Popis studenata na studijskom smjeru OR koji su upisali kolegij „Stručna praksa“ 

Naziv 
predmeta 

Naziv rbr. el. ustroja nastave JMBAG 
Ime 

studenta 
Prezime 
studenta 

Smjerovi 

Praksa I. - OR Zimski 0313024677 Kristinka Mikec SSRAZ-IIZO 

Praksa I. - OR Zimski 0313024843 Zoran Kunić SSRAZ-IIZO 

Praksa I. - OR Zimski 0666006948 Zoran Strahija SSRAZ-IOG 

Praksa I. - OR Zimski 0313024794 Igor Gosarić SSRAZ-ITI 

Praksa I. - OR Zimski 0313024817 Mladen Čavlek SSRAZ-ITI 

Praksa I. - OR Zimski 0125164047 Tea Tomečak SSRAZ-IZO 

Praksa II. - OR Ljetni 0313024677 Kristinka Mikec SSRAZ-IIZO 

Praksa II. - OR Ljetni 0313024843 Zoran Kunić SSRAZ-IIZO 

Praksa II. - OR Ljetni 0666006948 Zoran Strahija SSRAZ-IOG 

Praksa II. - OR Ljetni 0313024794 Igor Gosarić SSRAZ-ITI 

Praksa II. - OR Ljetni 0313024817 Mladen Čavlek SSRAZ-ITI 

Praksa II. - OR Ljetni 0125164047 Tea Tomečak SSRAZ-IZO 



 

 
2. ANKETNI UPITNIK ZA ORGANIZACIJU U KOJOJ JE PROVEDENA 

STRUČNA PRAKSA 
 

Treća anketa provedena je s mentorima u organizacijama u kojima je provedena stručna praksa kroz 

koju se tražilo mišljenje mentora o kompetencijama studenata koji su sudjelovali u stručnoj praksi i 

generalno o sumarnim pokazateljima vezanim uz provođenje prakse. 

Kroz ovu anketu utvrđeni su sljedeći sumarni pokazatelji: 
 

- Generalno zadovoljstvo studentima na stručnoj praksi mentori su ocijenili prosječnom 

ocjenom 4,83 

- Znanja i kompetencije s kojima je student stigao na stručnu praksu mentori procjenjuju 

prosječnom ocjenom 4,75 

- Svi anketirani poslodavci potvrdno su odgovorili da studij Održivog razvoja smatraju 

opravdanim i važnim 

- 1/3 mentora smatra da bi studenti tijekom studija više vremena trebali provesti u nekom 

obliku prakse po poduzećima kako bi bili spremniji za tržište rada. 

 

Uz anketu, u komunikaciji s mentorima sa stručne prakse naglašava se potreba konkretizacije 

generalnih znanja kod studenata u vidi izrade raznih izvješća, izračuna, provedbe zadataka, aktivnosti 

i slično. Mentori navode da studentima nedostaje samostalnost prilikom izvršenja zadataka što ne 

smatraju presudnim u ovoj fazi razvoja, jer smatraju da će studenti to razviti s iskustvom. Također, 

mentori izražavaju želju za daljnjom suradnjom, sve češće i potrebu za studentima na stručnoj praksi 

te potrebu za kvalitetnom radnom snagom. 

 

JMBAG 
Ime 

studenta 
Prezime 
studenta 

Smjerovi 
Poduzeće u kojem je obavljena stručna prkasa 

0313024677 Kristinka Mikec SSRAZ-IIZO 
Grad Čakovec; Upravni odjel za komunalno 
gospodarstvo, izgradnju grada i upravljanje 

0313024843 Zoran Kunić SSRAZ-IIZO Energy plus d.o.o.  

0666006948 Zoran Strahija SSRAZ-IOG Rustic Strahija, obrt za proizvodnju 

0313024794 Igor Gosarić SSRAZ-ITI Komet d.o.o. 

0313024817 Mladen Čavlek SSRAZ-ITI Ferokotao d.d. 

0125164047 Tea Tomečak SSRAZ-IZO 
Međimursko veleučilište u Čakovcu; Centar 

održivog razvoja  



3. ZAKLJUČCI 
 

Temeljem dobivenih podataka iz anketa, komunikacije sa studentima, mentorima na stručnoj praksi i 

ostalim voditeljima kolegija Stručna praksa na Međimurskom veleučilištu u Čakovcu, donose se 

sljedeći  zaključci vezane uz provođenje i reguliranje kolegija Stručna praksa na preddiplomskom 

stručnom studiju Održivi razvoj za akademsku godinu 2021./2022.: 

- Stručna praksa na preddiplomskom stručnom studiju Održivi razvoj  je dobro koncipirana jer se 

provodi u posljednjem semestru studija kada studenti uz kolegij Stručna praksa nemaju 

zaduženja u tolikom obujmu na ostalim kolegijima. Ovakvo vremensko pozicioniranje kolegija 

Stručna praksa studentima je u redu jer im pruža priliku direktnog kontakta s potencijalnim 

poslodavcem i studenti to navode kao priliku za buduće zapošljavanje. Uz to, imaju i dovoljno 

znanja kojeg su stekli za vrijeme studija, a koje mogu upotrijebiti u poslovnom okruženju. 

- Predlaže se da se poveća opseg sati kolegija Stručna praksa kako bi se studentima nakon 

odslušanih svih kolegija omogućilo što veće praktično iskustvo, što je ujedno i preporuka 

poslodavaca (sudeći po anketama). Također, povećanje broja sati stručne prakse moglo bi 

imati za posljedicu povećanje šanse za pozicioniranje studenata u organizaciji u kojoj se 

provodi stručna praksa te bi se time povećala šansa za zapošljavanje studenata.  

- Studenti na završnoj godini studija pokazuju veću motiviranost za provedbom stručne prakse 

nego na prethodnim godinama studija. Studenti shvaćaju važnost praktičnih znanja i iskustava 

koje mogu steći kroz provođenje stručne prakse. 

- Bilo bi korisno konkretizirati suradnju s raznim poduzećima iz područja zaštite okoliša, 

gradnje te strojarstva te organizirati predstavljanje partnerskih poduzeća studentima na način 

da se omogući međusobno upoznavanje potencijalnih poslodavaca i studenata. 

- Na tržištu rada i u privatnom i u javnom sektoru raste potražnja za kvalitetnom radnom snagom 

što stavlja u pozitivni položaj studente Međimurskog veleučilišta u Čakovcu i samo 

Međimursko veleučilište. 

- Kao jedan od voditelja kolegija Stručna praksa predlažem da se vrednuje rad svih voditelja 

kolegija Stručna praksa, jer za povećanje kvalitete provedbe kolegija potreban je popriličan 

angažman. Vrednovanje rada na kolegiju može se provesti kroz definiranje opterećenja sati 

nastave (vježbi) za ovaj kolegij koje bi ušlo u normu nastavnika voditelja ili kroz naknadu za 

dodatne poslove. 


